
Protokół

z obrad Komisji Wspólnej Rady Gminy Trąbki Wielkie

z dnia 18 marca 2019 roku. 

Rozpoczęcie obrad – godz. 14:30

Zakończenie obrad – godz. 16:20

Posiedzenie  rozpoczęło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Trąbkach Wielkich.

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W Komisji  ponadto uczestniczy:  Pan Błażej Konkol - Wójt Gminy,  Pani Zofia Gorzyńska –

Skarbnik Gminy.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Zbigniew  Leszczyński  na  podstawie  listy  obecności

poinformował,  że  brakuje  radnych:  Jana  Selki,  Grzegorza  Żukowskiego  oraz  Sławomira

Mazurka. 

Ustawowy skład Komisji Wspólnej Rady Gminy wynosi 15 radnych.

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek dzisiejszego posiedzenia:

1. Rozpatrzenie  pisma  Sejmu  Rzeczypospolitej  Polskiej  VII  Kadencji  z  dnia  21  lutego

2019r. w sprawie przedstawienia stanowiska do projektów ustaw i autopoprawek. 

2. Zapoznanie się z wykazem kluczowych aktywności ZGWRP w zakresie prawodawstwa.

3. Zapoznanie się z treścią Newslettera Samorządowego luty 2019. 

4. Zapoznanie się z prośbą Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Ks. Jana Pawła Aeltermanna

w Mierzeszynie z dnia 11.03.2019r. 

5. Zapoznanie  się  z  treścią  pisma Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  w  Gdańsku  nr

WRI.4301.1.2017SS z dnia 05.03.2019r. dotyczącego rozbudowy drogi wojewódzkiej nr

222 na odcinku Gdańsk – Starogard Gdański.

6. Zapoznanie  się  z  pismem  Stowarzyszenia  „Pomorskie  w  Unii  Europejskiej”  z  dnia

11.02.2019r.  dotyczącego  propozycji  wstąpienia  Gminy  Trąbki  Wielkie  do

Stowarzyszenia „Pomorskie w Unii Europejskiej” (SPUE).

7. Omówienie materiałów VI Sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie:

1) Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad;

- Zatwierdzenie porządku obrad;

- Przyjęcie protokołu z V zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.



2) Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2019 - referuje Zofia

Gorzyńska Skarbnik Gminy;

3) Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany wieloletniej  prognozy finansowej  na  lata  2019-2032  -

referuje  Zofia Gorzyńska  Skarbnik Gminy;

4) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w obrębie

geodezyjnym Trąbki Wielkie – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

5) Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  zabudowanej

położonej w obrębie geodezyjnym Sobowidz  – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

6) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny w Gminie Trąbki

Wielkie na lata 2018 – 2020 – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

7) Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych  udostępnianych

operatorom  i  przewoźnikom,  których  właścicielem  bądź  zarządzającym  jest  Gmina  Trąbki

Wielkie oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków  – referuje Pan Błażej Konkol

Wójt Gminy;

8) Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  w  2019  roku  Powiatowi  Gdańskiemu  Pomocy

finansowej  w  formie  dotacji  celowej  w  celu  wspólnej  realizacji  zadania  „Poprawa

bezpieczeństwa  na  drogach  Powiatu  Gdańskiego  poprzez  modernizację  dróg  położonych  na

terenie Powiatu Gdańskiego” (edycja 2019) – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

9) Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami

komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

10) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany części miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego obejmującego obręb geodezyjny Trąbki Wielkie – referuje Pan Błażej Konkol

Wójt Gminy; 

11) Podęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości – referuje Pan

Błażej Konkol Wójt Gminy; 

12) Sprawozdanie Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

13) Zapytania radnych do sprawozdania Wójta Gminy; 

14) Zapytania i wnioski  sołtysów;

15) Zamknięcie sesji zwyczajnej. 

Przewodniczący Komisji dodał, że na dzisiejsze posiedzenie pozwolił sobie zaprosić Pana Bogdana

Skibę Dyrektora Szkoły Podstawowej w Mierzeszynie, który wystosował do Rady Gminy Trąbki

Wielkie prośbę, o wyrażenie zgody na postawienie pomnika ks. Jana Pawła Aeltermanna na terenie

Szkoły  Podstawowej  im.  Ks.  Jana  Pawła  Aeltermanna  w  Mierzeszynie.  Prośbę  wystosował  w

imieniu  społeczności  Mierzeszyn.  Zaproponował,  aby jako punkt  pierwszy Komisja  rozpatrzyła

przedmiotową prośbę.

Nie zgłoszono przeciwskazań.



/do posiedzenia dołączył Pan Bogdan Skiba Dyrektor SP w Mierzeszynie/ 

 

Ad.  4. Zapoznanie  się  z  prośbą  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  im.  Ks.  Jana  Pawła

Aeltermanna w Mierzeszynie z dnia 11.03.2019r. 

Przewodniczący Komisji – przywitał Pana Dyrektora Bogdana Skibę i oddał mu głos.

Pan Bogdan Skiba – na rzutniku przedstawił Radnym Rady Gminy Trąbki Wielkie główny cel i

zamysł  mieszkańców  sołectwa  Mierzeszyn.  Z  przedstawionych  informacji  wynika,  że

mieszkańcy chcą promować patrona szkoły w związku z jego męczeńską śmiercią i 27 letnią

pracą na terenie sołectwa. Podjęto w tej kwestii już wiele działań, m.in. w 2016r.  podpisano

porozumienie  z  trzema  gminami:  Skarszewy,  Przywidz  i  Trąbki  Wielkie.  Założono

Stowarzyszenie  „Wyrzyna  Gdańska”.  Zadaniem  tego  stowarzyszenia  jest  miedzy  innymi

zainicjowanie dążenia do budowy pomnika przy kościele.

 W myśl podpisanego porozumienia powstała inicjatywa, m.in. budowy pomników, powstania

trasy turystycznej upamiętniającej miejsca pamięci związane z ks. Janem Pawłem Aeltermannem

i wytyczenie szlaku turystycznego. Obecnie właśnie w ramach przedmiotowego porozumienia,

realizujemy projekt budowy pomnika ks. Jana Pawła Aeltermanna. 

Zwrócił uwagę, że Rada Gminy Trąbki Wielkie przyczyniła się już, w dużej mierze, do realizacji

planów  wynikających  z  zawartego  porozumienia.  Gdyby  Rada  Gminy  nie  podejmowała

poszczególnych uchwał, to np. nie byłoby nadania, imienia ks. Jana Pawła Aeltermanna, placu

przy kościele w Mierzeszynie. Kolejno wyjaśniając zwrócił uwagę, że zamysłem mieszkańców

od czasu podpisania porozumienia, było aby pomnik powstał przy kościele. Obecnie zaistniał

problem polegający  na  tym,  że  wspólnota  mieszkańców,  chciałaby skorzystać  z  możliwości

pozyskiwania  na  budowę  pomnika  środków  zewnętrznych,  z  dofinansowań.  W  miesiącu

kwietniu, jest nabór wniosków, na dofinansowanie. Wniosek jest już napisany. Z Lokalną Grupą

Trzy  Krajobrazy  możemy  ubiegać  się  o  dofinansowanie.  Wystąpiliśmy  do  Konserwatora

Zabytków  po  to,  żeby  pomnik  ten  umieścić  przed  murem  kościelnym  przy  ul.  Wolności.

Niestety, Konserwator Zabytków, z uwagi na to, że mają tam się pojawić takie urządzenia jak

stacja ładowania akumulatorów dla rowerów, stacja naprawy rowerów, stwierdził, że urządzenia

te nie mogą być w pobliżu kościoła. Prawda jest taka, że urządzenia te są głównym pomysłem,

żeby ten projekt przeszedł, a pomnik ks. Jana Pawła Aeltermanna jest dodatkiem do całego tego

przedsięwzięcia.  Można powiedzieć,  że  sprawa nam „upadła”.  Obecnie powstał  zamysł,  aby

pomnik ten powstał na terenie szkolnym, co za tym idzie, są mniejsze wymagania Konserwatora

Zabytków. Poza tym jest  to  miejsce związane z  ostatnią  drogą ks.  Jana Pawła Aeltermanna.

Stacja naprawy i ładowania rowerów ma służyć dla młodzieży, mieszkańców i  turystów, więc

generalnie istnieje szansa, żeby ten wniosek przeszedł. Stąd prośba, aby Rada Gminy wyraziła

zgodę, aby na tym terenie przy szkole stowarzyszenie mogło wybudować ten pomnik. Procedura

wygląda  w  ten  sposób,  że  stowarzyszenie  z  Gminą  Trąbki  Wielkie  musi  podpisać  umowę



użyczenia,  w  ramach  tej  umowy  użyczenia,  stowarzyszenie  może  występować  o  środki

zewnętrzne.  Jest  to  ok.  120  tys. zł..  Środki  te,  będziemy  mogli  przeznaczyć  właśnie  na

wybudowanie tego pomnika i infrastrukturę związaną z otoczką turystyczną. Dyrektor zwrócił

uwagę, że niestety,  ale termin nagli,  pismo od Konserwatora Zabytków, z informacją, że ten

pierwszy zamysł mieszkańców nie wyszedł - otrzymał dokładnie w ubiegłym tygodniu. Obecnie

chcemy  iść  drugą  drogą,  szkolną.  Wiadomym  jest,  że  patronem  szkoły  jest  ks.  Jan  Paweł

Aeltermann. W dalszej swojej wypowiedz Pan Dyrektor przedstawił i opisał wygląd pomnika.

Odczytał również odpowiedź Konserwatora Zabytków. 

Podsumowując, prosi o pochylenie się Radnych Rady Gminy nad przesłaną prośbą i podjęcie na

najbliższej sesji Rady Gminy uchwały w sprawie wyrażenia zgody, aby na terenie przyszkolnym

mógł  powstać  pomnik.  Ponownie  zaznaczył,  że  pomnik  ma  powstać  w  ramach  własnych  i

pozyskanych środków. 

  

Przewodniczący Rady Gminy – podziękował Panu Dyrektorowi za przybliżenie tematu. Kolejno

Radni  zadawali  Panu  Dyrektorowi  pytania,  na  które  Pan  Dyrektor  na  bieżąco  udzielał

odpowiedzi. 

Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że wniosek stowarzyszenia może, ale nie musi przejść. Trudo

określić. Stwierdził,  że szanse jego powodzenia są duże ponieważ właśnie część historyczna,

turystyczno  –  krajoznawcza,  w  tym  właśnie  projekcie  jest  promowana  przez  LGD  Trzy

Krajobrazy. 

Radny Marian  Płotka –  zwrócił  uwagę,  że  Rada  podejmując  uchwałę  w sprawie  wyrażenie

zgody na postawienie pomnika na terenie działki Gminnej niczym nie ryzykuje. Uważa, że Rada

powinna podjąć taką uchwałę. 

Przewodni  czący  Rady  Gminy -  Zaproponował,  aby  Pan  Dyrektor  na  kolejnym  spotkaniu

przedstawił Radnym jak dokładnie ma przebiegać szlak ks. Jana Pawła Aeltermanna.  

Kolejno, w dalszej dyskusji Pan Dyrektor, poinformował Radnych z czego ma być zbudowany

pomnik,  jak  wygląda  cała  procedura  postawienia  pomnika,  ile  lat  obowiązuje  projekt  na

dofinansowanie.  Jakie  działania  przez  stowarzyszenie  zostały  podjęte  celem  realizacji

zamierzonych przedsięwzięć, zgodnie z zawartym porozumieniem. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania do Pana Dyrektora. Brak

pytań.  Kolejno  podziękował  Panu  Dyrektorowi  za  przybycie  i  przedstawienie  powyższych

informacji. 



Ad. 1.  Rozpatrzenie pisma Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej VII Kadencji z dnia 21 lutego

2019r. w sprawie przedstawienia stanowiska do projektów ustaw i autopoprawek. 

Przewodniczący Rady Gminy – poinformował,  że  wszyscy radni  otrzymali  powyższe  pismo

drogą elektroniczną. Pismo jest kierowane do Gminy, każdy z nas ma możliwość wejścia na

wskazane w piśmie strony internetowe i zapoznanie się z informacjami na nich zawartymi.

Wójt Gminy – podał, że jest tzw. Komisja Rządów i Samorządów i w ramach tej komisji, jako

Wójtowie,  Burmistrzowie  i  Prezydenci,  dajemy  swoje  propozycje  zmian  legislacyjnych  i

opiniujemy projekty składane przez inne kluby poselskie, czy też projekty rządowe. Dodał, że te

projekty, które są wymienione w przedmiotowym piśmie, również na komisji tej były omawiane

i  jako korporacje samorządowe - również korporacja  pomorska -  w ramach ogólnopolskiego

porozumienia samorządowego, składa uwagi i propozycje do tych projektów. Dodał, że każdy

klub chce zainteresować dodatkowo Radnych poszczególnych Gmin, stąd to pismo. Stwierdził,

że to dobrze, że radni otrzymują takie informacje do wiadomości. Na koniec swojej wypowiedzi

zwrócił się do Radnych z prośbą, o to, aby Rada zaufała korporacjom samorządowym, ponieważ

w Wójta ocenie dobrze reprezentują samorządy i uwagi, które są wnoszone są z życia wzięte. 

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że każdy z Radnych może się wypowiedzieć w

powyższej sprawie lub możemy wspólnie przez Pana Wójta wysłać jakąś informację, czy nasze

spostrzeżenia. Dodał, że Rada ma czas na to do 21.03.2019r. Do tego czasu można się zapoznać i

zgłosić ewentualnie swoje zastrzeżenia do Wójta Gminy.  

Ad. 2. Zapoznanie  się  z  wykazem  kluczowych  aktywności  ZGWRP  w  zakresie

prawodawstwa.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  podał,  że  w/w  wykaz,  Radni  otrzymali  również  w  wersji

elektronicznej. Zwrócił uwagę, że  jest to do wiadomości, do zapoznania się dla Radnych. 

Radni Rady Gminy Trąbki Wielkie zapoznali się z powyższym wykazem. 

Ad. 3. Zapoznanie się z treścią Newslettera Samorządowego luty 2019.

Wójt Gminy – poinformował, że jest to wykaz zmian, które zachodzą w sprawach dotyczących

Gmin,  są  one  wielowątkowe.  Dodał,  że  powyższe  informacje  dekretuje  do  wszystkich

pracowników. Jest to tylko zasygnalizowanie co się zmienia.

Radni Rady Gminy Trąbki Wielkie zapoznali się z powyższym wykazem. 

Ad. 5. Zapoznanie  się  z  treścią  pisma  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  w  Gdańsku  nr

WRI.4301.1.2017SS z dnia 05.03.2019r. dotyczącego Rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 222

na odcinku Gdańsk – Starogard Gdański.

Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że do Rady Gminy wpłynęło już kolejne pismo w

tej sprawie i że nastąpiła zmiana terminu zamknięcia odcinków tej drogi.



Wójt  Gminy –  podał,  że  kolejny  termin,  który  został  wskazany  w  sprawie  zamknięcia

poszczególnych odcinków drogi wojewódzkiej ustalono na dzień 15 kwietnia 2019r. Ustalono

objazd  przez  Rościszewo  –  Sobowidz.  Wójt  uczestniczył  w  spotkaniu  z  przedstawicielami:

starostwa, policji, drogówki, na którym naciskał na Starostwo, żeby „nie spłycać tematu drogi”

Sobowidz  –  Rościszewo.  Zaproponował,  by  usiąść  do  rozmów  z  firmą  Skanska,  aby  na

najgorszym odcinku tej drogi położyć nowy asfalt z poszerzeniem drogi, aby autobusy mogły

wymijać się. Dodatkowo sygnalizował, że jeżeli okazałoby się, że trzeba zrobić jakąś dopłatę z

Powiatu to Gmina również może jakąś część dołożyć, bo droga ta zostanie na terenie Gminy i

ma służyć mieszkańcom. W dalszej swojej wypowiedzi Wójt Gminy poinformował, że w tym

tygodniu ma odbyć się spotkanie ze Starostą, aby coś w tym temacie zrobić. Kolejno zwrócił

uwagę,  że sam objazd będzie trwał  ok.  3  miesiące.  Droga będzie wyłączona na odcinku od

Gołębiewka do Gołębiewa Wielkiego.  Będą jeździły 2 kursy autobusów rano do Gołębiewa

Średniego  i  dwa  autobusy  popołudniowe.  Wójt  wystosował  pismo  do  dyrektora  PKS  aby

autobusy zatrzymywały się  również  w Rościszewie  i  w Sobowidzu.  Dyrektor  wyraził  na to

zgodę. Wójt zasugerował  również dyrektorowi PKS, aby zastanowił się, który z kursów po tym

czasie objazdu mógłby zostać na tej trasie. 

Ciężarówki w ogóle nie będą jeździły tym objazdem. Będą kierowane na autostradę, a na tym

odcinku będzie ruch tylko samochodów osobowych i autobusów. Kolejno, Wójt poinformował,

że informacja ta jest dostępna dla wszystkich mieszkańców na stronie internetowej, jak również

odczytywana jest w parafiach. 

Radni Rady Gminy Trąbki Wielkie zapoznali się z powyższa informacją. 

Ad. 6. Zapoznanie się z pismem Stowarzyszenia „Pomorskie w Unii Europejskiej” z dnia

11.02.2019r. dotyczącego propozycji wstąpienia Gminy Trąbki Wielkie do Stowarzyszenia

„Pomorskie w Unii Europejskiej” (SPUE).

Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że pismo to również zostało Radnym przesłane

drogą elektroniczną. Zapytał, czy są pytania. 

Wójt  Gminy –  poinformował,  że  na  chwilę  obecną  wstrzymałby  się  z  przystąpieniem  do

kolejnego Stowarzyszenia. Gmina jest już w Gdańskim Obszarze Metropolitarnym. 

Radni Rady Gminy Trąbki Wielkie – zapoznali się z powyższą informacją. 



Ad. 7. Omówienie materiałów VI Sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.  

Ad 2 . Podjęcie uchwały  w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok

2019.

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – odczytała uzasadnienie do w/w uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy - otworzył część dyskusyjną.

Radny Marian Płotka – zapytał skąd wzięła się kwota darowizny w wysokości 350 000,00 zł. 

Wójt Gminy – poinformował, że jest to kwota wpłacona przez dewelopera z Kłodawy, który

chce  przyłączyć  się  do  naszej  sieci  kanalizacyjnej.  Pierwotnym  jego  zamiarem  było

wybudowanie przydomowego szamba dla osiedla w Kłodawie. Jednak po wspólnej dyskusji, z

której  wynikło,  że  będzie  miał  problem  z  odbiorem  tych  ścieków,  ustaliliśmy,  że  zamiast

przeznaczyć  środki  na  wybudowanie  przydomowego  szamba  to  żeby  zainwestował  w

kanalizację przyłączając się do naszej kanalizacji w Trąbkach Wielkich. To właśnie dotyczy tych

środków.  

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił  uwagę,  że po dokładnym przeanalizowaniu  budżetu

gminy, matematycznie nie zgadza się wyliczenie. W poprzednich zmianach budżetowych było

63 mln 825 tyś.  i  do tego dodać należy 350 000,00 zł.  To wychodzi,  że  dochody Gminy w

bieżącym budżecie zmalały.

Pani Zofia Skarbnik Gminy – przyznała, że zmalały ponieważ, w międzyczasie, otrzymaliśmy

informację od Wojewody, że musimy o 500 000,00 zmniejszyć dodaję dla GOPS i zostało to

zarządzeniem Wójta Gminy zmniejszone. 

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały, w ogóle, nie ma o tym

mowy.

Wójt Gminy – podał, że zmiana została dokonana zarządzeniem Wójta Gminy i ta informacja

będzie na sesji  Radym odczytana  w punkcie:  Sprawozdanie Wójta  Gminy Trąbki  Wielkie  o

pracach między sesjami Rady Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Radny Marek Czerwiński – zapytał skąd jest darowizna w

wysokości 102 448,00 zł.  

Wójt Gminy – podał, że jest to darowizna z tytułu rozwiązania się Kółek  Rolniczych. Środki,

które były przypisane do poszczególnych sołectw, w wyniku rozliczenia, udziałowcy podzielili

w takiej formie, że dla każdego sołectwa przydzielili kwotę ok. 12 000,00 zł. z przeznaczeniem

na określony cel.  Podzielono na te sołectwa, które dokonywały wpłaty składek na Spółdzielnię

Kółek Rolniczych. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Radny Marek Czerwiński – zapytał o kwotę 90 000,00 zł. na

wydzierżawienie koparki.

Wójt Gminy –  powiedział, że tak jak już zostało powiedziane w poprzedniej kadencji, dążymy

do  utworzenia  zespołu,  który  będzie  zajmował  się  stricte  drogami.  Koparka,  która  będzie

wydzierżawiona a docelowo wykupiona, ma wykonywać prace tylko na drogach plus do tego



zostaną zatrudnione dwie osoby. Jest to mała koparka na gąsienicach dostosowana do prac tylko

na drogach. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał o jezioro w Mierzeszynie – rozumiem, że to jest kwota

398 tyś. zł. niewykorzystana w minionym roku, czy to jest dotacja, ta pozostała kwota.

Wójt Gminy – odpowiedział, że te 300 tysięcy weszły jako wolne środka na bieżący rok.  

Zaproponował,  aby na  jednym ze spotkań Komisji  Ekonomicznej  omówić  temat  oświetlenia

ulicznego na terenie Gminy Trąbki Wielkie. 

Ad. 3.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-

2032.

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – odczytała uzasadnienie projektu uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy są pytania. Brak pytań. 

Ad.  4.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości

położonych w obrębie geodezyjnym Trąbki Wielkie.

Wójt  Gminy –  poinformował,  że  projekt  uchwały  dotyczy  działek  położonych  w Trąbkach

Wielkich  pod  lasem  za  Gimnazjum.  Kolejno  na  rzutniku,  w  geoportalu,  przedstawił

przedmiotowy teren. Podał, że na tym terenie zbudowany jest jeden dom, oprócz tego nic poza

tym nie ma. Teren uzbrojony jest w sieć elektryczną. Działki są w zasięgu uzbrojenia. Na dzień

dzisiejszy projekt  przewiduje  sprzedaż  działek  w całości,  łącznie  z  drogami  wewnętrznymi.

Deweloper  jest  zainteresowany  budową  nowego  osiedla,  tym  terenem  jest  również

zainteresowany. Teren ten łącznie obejmuje 75 działek. Wyceny jeszcze nie ma. 

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja, w której Wójt Gminy zwrócił uwagę, że nie może

zostać  sprzedany  teren  zaznaczony  w  planie  jako  teren  zielony  jak  i  teren,  który  jest

przeznaczony pod usługi.

Sprzedaż i przetarg idzie kompleksowo – 75 działek plus drogi. 

Radny Marian Płotka – zwrócił uwagę, że uchwała dotycząca sprzedaży tych działek była już

wcześniej podjęta.

Wójt Gminy – podał, że tak, tylko bez dróg. Dzisiaj mówimy o sprzedaży całości.    

 Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania. Brak pytań. 

Ad.  5.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości
zabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Sobowidz.

Wójt Gminy – poinformował, że chodzi o dwa lokale, które są obecnie pustostanami. Mieszczą
się  one  w  Sobowidzu  w  budynku  czterorodzinnym.  Budynek  jest  w  bardzo  złym  stanie
technicznym.  Na chwilę  obecną Wójt  Gminy nie  wie,  czy będzie  ktoś  zainteresowany tymi
lokalami. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania. Brak pytań. 



Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny w

Gminie Trąbki Wielkie na lata 2018 – 2020.

Wójt  Gminy –  podał,  że  na  jutrzejszej  sesji  Pani  Grażyna  Wysiecka  Kierownik  GOPS  w

Trąbkach Wielkich dokładnie uzasadni potrzebę podjęcia tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania. Brak pytań. 

Ad. 7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych

udostępnianych operatorom i  przewoźnikom, których właścicielem bądź zarządzającym

jest Gmina Trąbki Wielkie oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.

Wójt  Gminy –  poinformował,  że  aby  udostępnić  nasze  przystanki  komunikacji  publicznej

potrzebna jest  uchwała  Rady Gminy,  która  wyznacza  miejsca,  gdzie  mogą zatrzymywać się

pojazdy komunikacji miejskiej. W załączniku jest wykaz tych miejsc. Miejsca te nie musza być

stricte gminne, mogą z nich korzystać autobusy PKS.

P  rzewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania. Brak pytań. 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2019 roku Powiatowi Gdańskiemu Pomocy

finansowej  w  formie  dotacji  celowej  w  celu  wspólnej  realizacji  zadania  „Poprawa

bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg położonych na

terenie Powiatu Gdańskiego” (edycja 2019).

Wójt Gminy – poinformował, że Powiat Gdański remontuje na terenie gminy drogi powiatowe.

Dodał, ze Powiat nie robi tego sam, tylko przy udziale Gminy, która współfinansuje te prace. W

planie jest budowa chodników w Cząstkowie i w Ełganowie. Zwrócił uwagę, że potrzeb budowy

chodników na terenie Gminy jest więcej. Wójt dodał, że z wyjaśnień Starosty wynika, że chcą

zrobić  chodniki  w  każdej  miejscowości  w  jakiejś  części.  Na  to  przedsięwzięcie  Gmina  ma

dołożyć  40% tego zadania czyli ok. 220 tyś zł. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania. Brak pytań. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty.

Wójt Gminy – podał, że temat ten jest trudny. Propozycja określenia sposobu i wysokości stawki

zapłaty  za  odpady  wynika  z  rosnących  kosztów  odbioru.  W latach  2017  –  2018  mieliśmy

przeznaczone na  rok  niecałe  półtora  miliona  złotych,  w tej  chwili  jest  to  prawie  2  miliony

złotych.  Dochodzi  nam  frakcja  zielona,  czyli  od  miesiąca  kwietnia  do  września  będziemy

odbierali śmieci zielone. Generalnie opłata rośnie, to jest tylko to, co wychodzi z przetargu, nie

są w to wliczone koszty administracyjne, gdzie w ustawie jest wyraźny zapis, że ten system ma

się bilansować, czyli Gmina nie ma na nim zarabiać, ale ma wychodzić na zero. To oczywiście



nie jest niemożliwe. Wójt zwrócił uwagę, że nie mówi o zaległościach jakie są w tych opłatach.

Reasumując, po przetargu na 2019 rok wychodzi stawka 16 zł od osoby od 1 do 4 osób, 5 i

dalsza osoba to jest stawka ryczałtowa. 

Radna Wioleta Frydrych – zapytała jak te stawki mają się do opłat w sąsiednich gminach.

Wó  jt Gminy – podał, że to jest uzależnione od przyjętej stawki. Jedne gminy mają, np. od ilości

zużytej wody. Nasza Gmina ma od ilości osób. 

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja, w trakcie której Wójt dodał, że jeżeli Gmina nie

dokona tej podwyżki to złamie zapis o samo bilansowaniu się, a po drugie Gmina musi znaleźć

środki na pokrycie tej  różnicy w budżecie. Kolejno dodał, że w dniu jutrzejszym przedstawi

Radnym stawki w sąsiednich gminach. 

Ad. 10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  części  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego obejmującego obręb geodezyjny Trąbki.

Wójt Gminy – podał, że zmiana dotyczy jednej działki, która była w planie zagospodarowania

przestrzennego Gminy przeznaczona pod usługi publiczne i rekreację, a  tak naprawdę jest to

działka budowlana.  Została ona tak sprzedana,  a okazało się,  że w planie zagospodarowania

Trąbek nikt nie wyłapał, że zaznaczono ją jako usługi publiczne i rekreacja. Chodzi o działkę

przy placu zabaw. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Ad. 11. Podęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości.

Wójt  Gminy –  poinformował,  że  do  wydzierżawienia  są  trzy  nieruchomości:  jedna  w

Mierzeszynie,   dwie  w  Gołębiewie  Wielkim.  Kolejno  dodał,  że  na  sesji  będzie  propozycja

podjęcia  jeszcze  jednej  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Trąbki Wielkie w 2019

roku”. Uchwałę tę Rada co roku podejmuje. Taki program musi zostać uchwalony do końca

marca  każdego roku.  Kolejna  uchwała  to  uchwała  w sprawie  wzniesienia  pomnika  ks.  Jana

Pawła Aeltermanna w Mierzeszynie – w dniu dzisiejszym przedstawił to Pan Dyrektor Bogdan

Skiba.

Pan Zbigniew   Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jakieś pytania. Pytań

nie zgłoszono. Stwierdził, że porządek dzisiejszego posiedzenia został wyczerpany. Podziękował

wszystkim za czynny udział i zamknął posiedzenie Komisji.

Sporządziła Przewodniczący Rady Gminy

Katarzyna Czyż                   Zbigniew Leszczyński




